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CEMMP's vervullen een belangrijke rol voor akker- en tuinbouw
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Sinds medio juni 2024 is Marcel van Raaij secretaris-
directeur van het Ctgb.
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Eric Kiers, Directeur Verduurzaming van CropLife NL, werd
kritisch ondervraagd in een uitzending van BNR
Nieuwsradio.

De Coördinatoren Effectief Middelen en Maatregelen
Pakket (CEMMP's) signaleren knelpunten in
gewasbescherming van teelten, en zoeken samen met
anderen naar oplossingen.
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Alle zeven deelsectoren binnen deNederlandse akker-
en tuinbouwhebben een zogehetenCEMMP,wat staat
voor Coördinator EffectiefMiddelen enMaatregelen
Pakket. EenCEMMPsignaleert knelpunten in de teelten
binnen zijn of haar aandachtsgebied, op het gebied van
de bestrijding van ziekten, plagen en onkruiden, om
vervolgens samenmet diverse partijen op zoek te gaan
naar oplossingen. Die kunnen in verschillende richtingen
worden gezocht, waarbij ookCropLifeNL en de
aangesloten bedrijven een rol spelen.

Al kwart eeuwCEMMP's
De eersteCEMMPstartte in 1997 in de fruitteelt en de
akkerbouw. In de akkerbouwmet als taak te zoeken naar
een oplossing voor knelpunten in de teelt van graszaad.
Binnen enkele jaren daarna hadden alle zeven
deelsectoren binnen de akker- en tuinbouweenCEMMP.
Eén van deCEMMP'swerkt voor tweedeelsectoren. Het
betreft de deelsectoren akkerbouw, fruitteelt,
glastuinbouw, vollegrondsgroenten, bomen-vaste
planten-zomerbloemen, bloembollen, en
uitgangsmateriaal (zie ook bijgaande groepsfoto en
bijschrift). Overigenswas de oorspronkelijke benaming
CEMP, dusmet éénM.Die stond voor 'middelen'. Daar is
later deMvan 'maatregelen' aan toegevoegd, omdat de
oplossingsrichtingen breder gaan dan alleen
gewasbeschermingsmiddelen. 
We sprekenmet drie CEMMP's: Jaco vanBruchem
(fruitteelt), Jeannette Vriend (glastuinbouw) enBert
Waterink (akkerbouw). Hoe noodzakelijk is hunwerk?
Welke ontwikkelingen zien zij? Hoe gaan zij tewerk bij
het signaleren van knelpunten en het zoeken naar
oplossingen?Hoe verloopt de samenwerkingmet
CropLifeNL en haar deelnemers?Welke rol speelt het
UitvoeringsprogrammaToekomstvisie
gewasbescherming 2030 in hunwerk?

Eerst kleine teelten, nu ook grote teelten
"Aanvankelijk richtten deCEMMP's zich op de kleine
toepassingen, doorgaans de kleine teelten", vertelt Bert.
"Want daar zaten destijds de knelpunten. Inmiddels
richtenweons steedsmeer op de grote teelten. Dit
verzoek komt nadrukkelijk vanuit de sectoren, omdat de
grote teeltenmeer enmeer kampenmet knelpunten in de
bestrijding van ziekten, plagen en onkruiden." 
Een belangrijke oorzaak hiervan is de steeds strenger
wordende Europese regelgeving voor de toelating van
gewasbeschermingsmiddelen, geeft Jeannette aan.
"Daardoor vallenmiddelenweg en is hetmoeilijker voor
de gewasbeschermingsbedrijven omnieuwemiddelen

DeCEMMP's van de zes deelsectoren. Achteraan van
links naar rechts: Irma Lukassen, bloembollen
(Koninklijke AlgemeeneVereeniging voor
Bloembollencultuur), FransGeijs, vollegrondsgroenten
en bomen, vaste planten en zomerbloemen (Land- en
TuinbouwOrganisatie Nederland), Jaco vanBruchem,
fruitteelt (Nederlandse FruittelersOrganisatie). Vooraan
van links naar rechts: BertWaterink, akkerbouw (BO
akkerbouw), Jeannette Vriend, glastuinbouw
(GlastuinbouwNederland). Inzet: GeaBouwman,
uitgangsmateriaal (Plantum).

https://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2020/09/28/uitvoeringsprogramma-toekomstvisie-gewasbescherming-2030
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2020/09/28/uitvoeringsprogramma-toekomstvisie-gewasbescherming-2030


opdemarkt te brengen. Het gevolg is dat het effectief
middelenpakket steeds smallerwordt. Daarnaast
hebbenwe temakenmet klimaatverandering. Hierdoor
doen nieuwe ziekten, plagen en onkruiden hun intrede in
Nederland. Ookmaken de extreme
weersomstandigheden, bijvoorbeeld langewarmte- of
droogteperiodes, de gewassen kwetsbaarder."

Noodzaak van coördinerende rol
Hoe noodzakelijk is hetwerk van deCEMMP's? "Ik heb
eens een inventarisatie gemaakt van de toegelaten
toepassingen in kleinfruit", vertelt Jaco. "Daaruit bleek
dat bij ruimde helft ik als CEMMPeen rol heb gespeeld.
Misschienwaren die toepassingen, of een deel ervan, er
ookwel gekomen als er geenCEMMPwas geweest.
Maar het illustreertwel het forse aantal knelpunten in de
teelt." 
Ook de andereCEMMP's geven aan dat er veel
knelpunten zijn, en dat het aantal en de urgentie ervan
toeneemt. Bertmerkt op: "DeC van 'coördinator' in
CEMMP is belangrijk. Zonder iemandmet een
coördinerende rol binnen een deelsector zou het
signaleren van knelpunten en het zoeken van
oplossingen ongestructureerd en versnipperd gebeuren.
Dan ging ieder voor zich tewerk, watminder effectief en
efficiënt is. Daarnaast is het goed omnauwlettend de
Europese besluitvorming te volgen, om te kunnen
anticiperen op toekomstige knelpunten."

Jeanette Vriend: "Wehebben altijd onze voelsprieten
uitstaan als het gaat omknelpunten."

BertWaterink: "Zonder iemandmet een
coördinerende rol binnen een deelsector zou het
signaleren van knelpunten en het zoeken van
oplossingen ongestructureerd en versnipperd
gebeuren."

Aanvankelijk zaten de knelpunten vooral in de kleine
teelten.Maar de laatste jaren ook steedsmeer in de
grote teelten.

Signaleren van knelpunten
Hoe gaan deCEMMP's tewerk bij het signaleren van
knelpunten? "In onswerk hebbenwe vrijwel dagelijks
contactmet telers, onderzoekers, teeltadviseurs en
andere erfbetreders", vertelt Jeannette. "Daarbij hebben
we altijd onze voelsprieten uitstaan als het gaat om
knelpunten. Verder bezoekenwediverse bijeenkomsten
die gerelateerd zijn aan de sector. Alswedenken een
knelpunt te signaleren, gaanwe informeren bij diverse
partijen binnen de sector, en bijvoorbeeld ook bij
onderzoekers, omduidelijk te krijgen of het echt een
knelpunt is en inwelkemate. Verderwerken diverse
CEMMP'smet klankbordgroepen vanuit de sector, omzo
in beeld te krijgen vanwat er speelt." 
Bert vult aan: "Belangrijk is omuit te zoeken of een door
een teler aangekaart probleemeen geval op zich is, of
een probleemdat in de hele sector speelt. Soms speelt
het vooral in bepaalde regio's. Of, bijvoorbeeld in de
akkerbouw, op bepaalde grondsoorten."

Zoeken naar oplossingen
Jaco illustreert hoe deCEMMP's tewerk gaan bij het zoeken
naar oplossingen: "Als het gaat ommiddelen, spelen onze
contactenmetCropLifeNL en de toelatinghouders een
belangrijke rol.Wewisselen regelmatig informatie uit over 
middelen en toepassingen. Zo kun je als CEMMPeen
toelatinghouder attenderen op toepassingen van eenmiddel
die zij nog niet in beeld hebben. Of je vraagt henmee te
denken over een uitbreiding van een toegelatenmiddel, om
daarmee een knelpunt op te lossen. Als CEMMP's ervarenwij
deze samenwerking als prettig, zowelmet de
toelatinghouders alsmetCropLifeNL als organisatie,
waarmeeweook regelmatig informatie uitwisselen."
De drie CEMMP's benadrukken dat het delen van kennis van
wezenlijk belang is. "Zowel tussen deCEMMP's onderling als
met anderen die van doen hebbenmet plantaardige
productie." Dat gebeurt niet alleen op nationaal niveau,maar
ook internationaal, merkt Jaco op. "Ik neemdeel aan een
internationaal overlegmet collega's uit andere Europese
landen. Bij iedere bijeenkomst haal ik nieuwe informatie op,
die ik kan benutten binnenmijnwerk als CEMMP."



Naarweerbare teeltsystemen
Deoplossingsrichtingen binnen de categorie
'maatregelen' zijn de laatste jaren steeds belangrijker
geworden, geven deCEMMP's aan. En dat is volgens
hen een trend die zich doorzet. "Dit is ook in de geest
van hetUitvoeringsprogrammaToekomstvisie
gewasbescherming 2030", benadrukt Bert. "Daarin
wordt gestreefd naarweerbare gewassen en
teeltsystemen,metminder gebruik van
gewasbeschermingsmiddelen."
DeCEMMP's geven aan dat de sectoren blij zijnmet
het Uitvoeringsprogramma. "Het biedt ons een
platformomconstructief in gesprek te zijnmet de
overheid en andere partijen. Daarnaast is het een
goedebasis voor het initiëren van publiek-private
onderzoeksprojecten. Verder lopen er diverse
praktijkpilots van hetUitvoeringsprogramma, die
kunnen bijdragen aan het oplossen van knelpunten."

Oplossingsrichtingen binnen 'maatregelen' 
De drie CEMMP's noemen enkele oplossingsrichtingen
op het gebied vanmaatregelen: "Het bouwplan,met
daarin doordachte keuzes als het gaat omgewasrotatie.
Beslissingsondersteunende systemen, voor een
optimale timing van de toepassing vanmiddelen. Het
ontwikkelen van resistente rassen,wat overigenswel
veel tijd kost.Mechanische onkruidbestrijding,waarin
robotisering en precisietechnieken een steeds
belangrijker rol spelen. De toepassing van
biostimulanten, omplantenweerbaarder temaken tegen
abiotische stress (bijvoorbeeld droogte) en daarmeede
groei van het gewas optimaal te ondersteunen. Het
stimuleren van biodiversiteit rond de percelen,
bijvoorbeeldmet akkerrandenwaarin natuurlijke
vijanden van plaaginsecten zich kunnen ontwikkelen.
Teeltvoorschriften, zoalsmaatregelen op het gebied van
hygiëne en gewasrotatie. Al deze ontwikkelingen zijn in
opkomst en behoeven veelal nog het nodige onderzoek
en het opdoen van praktijkervaring."

Oplossingsrichtingen binnen 'middelen'
De categorie 'middelen' biedt verschillende
oplossingsrichtingen. Jeanettemerkt op: "Als het gaat
ommiddelen, zijnwe als sectoren blij met de sterke
toename van het aandeel biologische en laag-risico
gewasbeschermingsmiddelen.Wel luistert de
toepassing ervan nauwer, voor optimale effectiviteit.
Praktijkervaringmoet leiden tot verdere optimalisering
van het gebruik ervan. Dat kostwel tijd." 
Binnen de categorie 'middelen' zijn er verschillende
procedures die kunnenworden doorlopen, zoals de
hiervoor besproken reguliere toelating, en verder de
wederzijdse erkenning, NLKUGen vrijstelling.

 

Suzuki-fruitvlieg (foto gemaakt door: Katja Schulz;
CC-BY, ongewijzigd)

Jaco vanBruchem: "Als het gaat ommiddelen, spelen
onze contactenmetCropLifeNL en de toelating-
houders een belangrijke rol."

Bladluis

Jeannette noemt dewitte vlieg en bladluis (overbrenger
van virus) als voorbeelden van knelpunten in de
glastuinbouw. "Tot voor kort hadden glastuinders
hiervoor een uitgekiend systeem,met een combinatie
van natuurlijke vijanden en selectiefwerkende
chemische gewasbeschermingsmiddelen, die deze
natuurlijk vijanden ontzien.Maar recent zijn enkele van
dezemiddelenweggevallen. Nu puzzelenweop een
nieuw systeem,waarin nieuwebiologischemiddelen en
nieuwebiologische bestrijders een plek zouden kunnen
hebben."

Als actueel knelpunt noemt Jaco de suzuki-fruitvlieg,
die ondermeer in de fruitteelt en in de teelt van
kleinfruit en aardbeien onder glas voor problemen
zorgt: "Dit is een nieuwplaaginsect, dat zo'n tien jaar
geleden zijn intrede heeft gedaan in Europa. Zoals
gebruikelijk, zoekenwe in beide oplossingsrichtingen
tegelijk: dus zowel op het gebied vanmiddelen als van
maatregelen.Weproberen nu een uitbreiding
(NLKUG, zie verderop in artikel) te realiseren voor
twee toegelatenmiddelen. Enwewerken aan
maatregelen, zoals het toepassen van gaas,
hygiënischwerken, sterielemannetjes techniek, en
de inzet van natuurlijke vijanden."



Wederzijdse erkenning
Wederzijdse erkenning is het benutten van een toelating
van een toepassing door een andere lidstaat binnen de
Europese toelatingszone. "Maar dit gaat nogmaar
moeizaamenmondjesmaat, omdat de Europese
harmonisatie nog niet goed uitgekristalliseerd is",merkt
Jeanette op.

NLKUG
Toen het alleen nog omkleine toepassingen ging,was
het voornaamste instrument voor deCEMMP's en hun
deelsectoren de zogeheten derdenuitbreiding. Deze is
inmiddels opgevolgd door deNLKUG,waarvan door de
sector nog steeds gebruikwordt gemaakt. "DeNLKUG is
een nationale uitbreidingmet een kleine toepassing van
een bestaande toelating", legt Jeannette uit. "Deze
specifieke toelatingsprocedure kan ook door een andere
partij dan de toelatinghouder bij het Ctgbworden
aangevraagd." 
Jaco vult aan: "Een voorwaarde is dat de toelatinghouder
hiervoor toestemming geeft. Onze ervaring hierin is dat
toelatinghouders coöperatief zijn.
Verder kan eenNLKUGalleenworden aangevraagd als
het gewaswaarvoor de uitbreiding geldt, sterk lijkt op
het gewaswaarvoor de bestaande toelating geldt. Dus
bijvoorbeeld een uitbreiding naar pruim van een
bestaande toelating in appel. Ook dewijze en frequentie
van toepassenmoeten overeenkomen." 
Het Ctgbmaakt dan gebruik van de bestaande
risicobeoordeling voormilieu en voor de veiligheid van
toepasser, omwonenden en passanten. "De
aanvragende partij levert aanvullende
onderzoeksgegevens aanmet betrekking tot
voedselveiligheid.Want dit aspectmoet per
voedingsgewas specifiek beoordeeldworden."

Vrijstelling
Een ander instrument is de vrijstelling. "De sector kan de
minister van LVVNverzoeken omeen vrijstelling van een
toepassingwaarvan de toelating vervallen is of nog niet
afgerond is", legt Jeanette uit. "Dit gaat doorgaans om
knelpunten die zich tijdelijk voordoen. Een vrijstelling
geldt voormaximaal 120 dagen. Of in geval van een
zogeheten transitievrijstelling kan deze voormeerdere
kerenworden afgegeven. Na het ontvangen van het
verzoek vraagt deminister aan deNVWAomadvies over
de landbouwkundige noodzakelijkheid, en bij het Ctgb
een advies of het qua risico's voormens, dier enmilieu
verantwoord is omde vrijstelling te verlenen."

Metwelk gevoel toekomst tegemoet?
Ervaren deCEMMP's of ze in staat zijn voldoende
oplossingen voor de teelten beschikbaar te houden?Met
welk gevoel gaan ze de toekomst tegemoet? Voorwat
betreft de glastuinbouwzegt Jeannette: "Het
middelenpakket is in veel teelten al niet breed en er
vervallen nog steedsmiddelen. Tijdslijnen voor nieuwe
registraties duren erg lang, zodat ook alternatieven zeer
beperkt beschikbaar komen voor onze telers. Kortom,
het is een grote uitdaging omvoldoende snel goede
oplossingsrichtingen te vinden, die tegelijk toepasbaar
zijn in de grote verscheidenheid aan teelten. Ik hoop ook
dat er voldoende innovatiekracht in onze sector blijft
bestaan omdeze uitdagingen aan te gaan. En dat
toelatinghouders zich blijven inspannen voor zowel grote
als kleine teelten inNederland." 
Jaco zoomt in op de fruitteelt: "Hetmiddelenpakket
verandert snel. Bekende producten verdwijnen. Echter,
er komt geen vergelijkbaar aantal oplossingen voor
terug. Daarbij is het nodig dat de beheersstrategieën
aangepastworden. Dit vraagt veel nieuwe kennis van
ondernemers. Ook de voorwaardenwaaronder
gewasbeschermingsmiddelen ingezetmogenworden,
veranderen snel. Duidelijk is dat niet alle telers de snel
veranderende ziekte- en plaagbeheersstrategieën
kunnen bijhouden en niet de benodigde investeringen
kunnen doen omaan de toepassingsvoorwaarden te
voldoen. Het gesprek is nodig over opwelkemanier
ziekten en plagenwel beheerst kunnenworden, in plaats
van overwat nietmag."

Bert geeft een voorbeeld van een knelpunt in de
akkerbouw: "Een actueel knelpunt is onkruidbestrijding
in cichorei die voor de productie van inuline geteeld
wordt. De toelating van het hiervoor aangewezen
onkruidbestrijdingsmiddel is vervallen. Deze planten zijn
te kwetsbaar voormechanische onkruidbestrijding.
Daaromhebbenwedeminister van LVVNverzocht om
een transitievrijstelling, dus voormeerdere jaren, die
overigens nog niet is toegekend. Het robotwieden is
sterk in ontwikkeling.We hopen dat vanuit deze hoek
straks de oplossing komt en de vrijstelling nietmeer
nodig is."

Cichorei

https://www.ctgb.nl/gewasbeschermingsmiddelen/aanvraagtypen-middelen/uitbreiding-met-kleine-toepassingen


'Nederlandmoet zelf kunnen beslissen over de inzet van
bepaalde pesticiden?Of regel het Europees?' 

'Een duurzaamvoedselsysteem ligt binnen handbereik. Of
alswe echt duurzaamvoedselwillen, danmoetenwedaar
nu eenmaal flinkmeer voor gaan betalen?'

Deze tweedilemma's en een fors aantal andere vragen
kreeg Eric Kiers, Directeur Verduurzaming vanCropLifeNL,
voorgelegd door presentator Thomas van Zijl in een
interviewopBNRNieuwsradio. Het half uur durende
interview, in een aflevering van de radiorubiek 'De Top van
Nederland', werd uitgezonden op 12 juli jongstleden.
CropLifeNL is door BNRNieuwsradio benaderd voor dit
interview.

'Kritischmaar vriendelijk'
"Hetwas een 'kritischmaar vriendelijk' interview", blikt Eric
terug, die van tevoren nietwistwelke vragen er gesteld
zoudenworden. "Thomas van Zijl had zich goed
voorbereid, ging professioneel tewerk, en stelde vragen
over thema's rond gewasbescherming diemomenteel
leven in de samenleving.Wel jammer is dat er in een klein
half uur zoveel onderwerpen aan bod komen, dat je als
geïnterviewde niet de gelegenheid krijgt omecht je verhaal
te doen en onderwerpen uit te diepen. Toch zijnwe als
CropLifeNLblij datwedeze kans hebben gekregen. En
Thomas van Zijl heeft aangegeven geïnteresseerd te zijn in
een vervolginterview, omdan dieper in te gaan opbepaalde
onderwerpen." 

Toekomst land- en tuinbouw
Thema's die in het interviewaan de orde kwamen,waren
ondermeer de veiligheid van
gewasbeschermingsmiddelen, de lobby vanuit de
industrie, de betrouwbaarheid van betaalde
onderzoeken, de discussie rond glyfosaat, de 

vermeende relatie tussen gewasbeschermingsmiddelen
en de ziekte van Parkinson, de KaderrichtlijnWater,
biologischemiddelen, en voedselzekerheid.
"Het zijn thema's die leven in de samenleving, dus
begrijpelijk dat Thomas van Zijl die aankaart", zegt Eric.
"Toch had ik graag dieperwillen ingaan op het feit dat er
voor de toekomst van de land- en tuinbouwbepaalde
keuzesmoetenworden gemaakt, waarop Europa haar
beleid ten aanzien van ondermeer gewasbescherming
kan gaan baseren. Dat zijn vragen als: hoemoet ons
voedsel geproduceerdworden,waarmoet dat gebeuren,
welke kwaliteit willenwe, en hoeveelwillenwe ervoor
betalen? Als deze keuzes gemaakt zijn, en het daaruit
volgend beleid is bepaald, kunnen de
gewasbeschermingsbedrijven ervoor zorgen dat de
gewassen gezondworden gehouden opmanier die de
samenlevingwenst."
Nieuwsgierig naar Eric's antwoorden opde voorgelegde
dilemma's en de verdere inhoud van het interview?
Luister dan hier terug.

https://www.bnr.nl/podcast/de-top-van-nederland/10552610/de-top-van-nl-hoe-kijkt-brancheorganisatie-croplife-nl-naar-de-strenge-wensen-vanuit-brussel-rondom-het-gebruik-van-pesticiden


Sindsmedio juni 2024 isMarcel van Raaij secretaris-
directeur van het College voor de toelating van
gewasbeschermingsmiddelen en biociden (Ctgb). Hij is
de opvolger van Ingrid Becks. Het Ctgb is in Nederland
verantwoordelijk voor het beoordelen en toelaten van
gewasbeschermingsmiddelen en biociden. Daarnaast
adviseert het Ctgb de verantwoordelijkeministers over
het al of niet goedkeuren vanwerkzame stoffen in de
EuropeseUnie, en draagt het bij aan het ontwikkelen en
uitvoeren vanwet- en regelgeving en beleid inNederland
en Europa.
Als directeur isMarcel van Raaij verantwoordelijk voor het
optimaal functioneren van het Ctgb als geheel. Als
secretaris is hij de verbindende schakel tussen het
secretariaat (dewerkorganisatie van het Ctgb) en het
college.

Eerdere loopbaan
Hij heeft diverse leidinggevende functies bekleed,
waaronderwaarnemenddirecteur Europees,
Internationaal & Agro economisch beleid bij LNV/EIA en
programmadirecteur bij deNVWA. Bij het RIVMwas hij
directeurMilieu enVeiligheid en hoofd van het Centrum
voor Stoffen en Integrale Risicoschatting. Ookwas hij
directeur Geneesmiddelen enMedische Technologie bij
hetMinisterie vanVWS. Daarnaast leidde hij als
programmadirecteur de uitvoering en coördinatie van het
COVID-19 vaccinatieprogramma.

Maatschappelijke discussies
Rob van Lint, voorzitter van het Ctgb: "MetMarcel van
Raaij krijgt het Ctgb een ervaren directeur, die over
relevante kennis van het bredewerkterrein van het Ctgb
beschikt en het nationale en Europese speelveld goed
kent. In zijn rol als secretaris van het college zal hij de
verbinding tussen dewerkorganisatie van het Ctgb en het
college goed kunnenmaken. Ik zie uit naar een goede
samenwerkingmet hem."

Marcel van Raaij: "Ik kijk ernaar uit om samenmet het
teamen het college het Ctgb verder te brengen
richting de toekomst. Naast het afleveren van
beoordelingenmet hogewetenschappelijke
kwaliteit, speelt hetwerk van het Ctgb zich ook af in
een veld van uiteenlopende belangen en
maatschappelijke discussies. Dat vraagt iets van een
organisatie en het contactmet de stakeholders. Daar
lever ik graag een bijdrage aan en ik kijk uit naar een
fijne samenwerking."

Marcel van Raaij

https://www.ctgb.nl/


Complexer enmoeilijker uitvoerbaar
Ingrid Becks, de voorganger vanMarcel van Raaij, is vijf
jaar secretaris-directeur van het Ctgb geweest, waar zij
al sinds 2003werkte. In een interviewmet vakblad
Boerderij, vlak voor haar vertrek, zegt Ingrid Becks: "Aan
de ene kant zijn de normen en de beoordelingen de
laatste tijd alleenmaar scherper en strenger geworden.
Maar aan de andere kant zijn ook de zorgen van burgers
alleenmaar toegenomen. Datmatcht nietmet elkaar. De
eisen danmaar nóg verder opschroeven en de
onderzoekenwaaraan je eenmiddel onderwerpt nog
complexer, datmaakt het niet per se veiliger. Neemt niet
wegdat het Ctgb op onderdelen pleit voor verdere
verbetering van het beoordelingskader.Maar onswerk
wordt erwel complexer enmoeilijker uitvoerbaar door. En
trager en duurder."

Ctgb belangrijke stakeholder CropLifeNL
Gezien de taak van het Ctgb is deze organisatie een
belangrijke stakeholder voor CropLifeNL en haar
deelnemers. JanVerschoor, AlgemeenDirecteur van
CropLifeNL: "Het Ctgb is een zeer belangrijke partij voor
CropLifeNL. De toelating van
gewasbeschermingsmiddelen ligt onder een
maatschappelijk vergrootglas. Het is belangrijk dat de
maatschappij erop kan vertrouwendat de
toelatingsbeoordeling van
gewasbeschermingsmiddelen onafhankelijk, grondig en
deskundig gebeurt, op basis van demeest recente
wetenschappelijke inzichten. Het Ctgb is een instituut
dat dit zondermeer toevertrouwd is." 
CropLifeNL heeft er vertrouwen in datmet de aanstelling
vanMarcel van Raaij het Ctgb zijn positie kan
vasthouden, stelt JanVerschoor. "Uiteraard zijnwij ook
kritisch,met namewaar het gaat omde lange
doorlooptijden en de beperkte beoordelingscapaciteit in
Nederland en Europa. De dialoog hierover blijvenwe
voeren, zodat innovaties zo snelmogelijk toegang
vinden tot deNederlandsemarkt."


